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ZÁPIS Z 2. KULATÉHO STOLU  

MAS OTEVŘENÉ ZAHRADY JIČÍNSKA z. s. 
 

V RÁMCI PROJEKTU OP LZZ MAS JAKO NÁSTROJ SPOLUPRÁCE OBCÍ  

PRO EFEKTIVNÍ CHOD ÚŘADŮ CZ.1.04/4.1.00/B6.00043 

 

Název MAS:  Otevřené zahrady Jičínska z. s. 

Místo konání:  Střevač 

Datum a čas:    22. 09. 2015 od 17.00 hodin 

 

Přítomni:   

Za realizační tým projektu včetně externího dodavatele odborných výstupů projektu:  

PhDr. Oldřich Čepelka, Ing. Jana Kuthanová – regionální koordinátorka 

Z cílové skupiny: zástupci obcí MAS, dle prezenční listiny 

 

Zápis:  

Program: 

1. Úvod, schválení navrženého programu, určení zapisovatele a ověřovatele 

2. Prezentace dosavadních výsledků projektu SMS ČR 

Představení Strategie spolupráce obcí Otevřené zahrady Jičínska z. s. 

3. Projednání, doplnění a schválení Strategie spolupráce obcí Otevřené zahrady Jičínska z. s. 

4. Představení, projednání a schválení Paktu o spolupráci a partnerství 

------------ 

5. Aktuality z nových operačních programů 

6. Aktuální problémy obcí 

7. Závěr  

 

1. Úvod, schválení navrženého programu, určení zapisovatele a ověřovatele 

Na úvod 2. setkání starostů zájmového území MAS OZJ v rámci projektu „MAS jako nástroj 

spolupráce obcí pro efektivní chod úřadů“ přivítal všechny přítomné předseda spolku pan Jiří 

Drška. Představil a přivítal pana PhDr. Čepelku z firmy TIMA Liberec. Poté předal slovo 

manažerce MAS OZJ Mgr. Kamile Kabelkové, která přítomné seznámila s programem 

jednání a nechala návrh programu schválit. Program byl všemi přítomnými schválen. 

Zapisovatelem zápisu byla zvolena Mgr. Kamila Kabelková, ověřovatelem zápisu byla 

zvolena paní Ing. Hana Masáková.  
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Následně probíhal program jednání dle připravených prezentací. Prezentace jsou samostatnou 

přílohou zápisu, proto jsou v zápise níže uváděny pouze informace, které nejsou v prezentaci 

uvedeny a byly předmětem jednání v rámci diskuze.  

 

2. Prezentace dosavadních výsledků projektu SMS ČR 

Mgr. Kabelková představila území MAS a Sdružení místních samospráv ČR. Poté předala 

slovo PhDr. Čepelkovi, který představil projekt SMS a zdůraznil, jak obce mohou MAS do 

budoucna využívat. Zástupci obcí byli panem Čepelkou požádáni, aby na konci jednání vzali 

na vědomí strategii spolupráce obcí (dále jen SSO), pakt o spolupráci a partnerství a vyplnili 

předložený dotazník.  Pan Čepelka ve své prezentaci představil MAS v rámci ČR, které se do 

projektu  zapojily a seznámil s výsledky analýzy typologie jednotlivých MAS. Zmínil se o 

projektu meziobecní spolupráce, který má i Sdružení místních samospráv ČR (dále jen SMS 

ČR) a doporučil využít poznatky z těchto projektů pro tvoření vlastní strategie MAS. Pan 

Čepelka dále vysvětlil, jak MAS může jednotlivá projektová témata uchopit. Dále mluvil o 

SSO – SSO by měla být začleněna do Strategie MAS a měla by být schválena odděleně.  

Pan Čepelka dále hovořil o legislativních změnách – snahou SMS ČR je prosadit změnu 

několika zákonů – např. v zákoně o veřejných zakázkách prosadit širší možnosti pro 

veřejného zadavatele, jak zadávat určité zakázky mimo režim zákona, aby obce mohly 

upřednostnit místní firmy. Do zákona o obcích a zákona o podpoře regionálního rozvoje SMS 

ČR navrhuje zapracovat téma komunitně vedeného místního rozvoje – aby byl jedním 

z nástrojů rozvoje i mimo evropské nařízení. Návrh změny zákona o odpadech spočívá v tom, 

aby obce mohly přenést povinnost v oblasti odpadů na jiný subjekt. V zákoně o statusu 

veřejné prospěšnosti zmínit komunitně vedený místní rozvoj, aby MAS byly považovány za 

subjekty veřejné prospěšnosti a mohly využívat úlev na daních. 

Dalším bodem prezentace pana Čepelky byly příklady dobré praxe. Představil publikaci „Jak 

se vám líbí náš venkov“, která obsahuje příklady z praxe dle jednotlivých témat.  

V rámci prostoru na dotazy na pana Čepelku žádné dotazy ze strany účastníků setkání nebyly.  

Dotaz vznesl pan Čepelka na paní Kabelkovou ohledně cílů ve strategii MAS na téma 

spolupráce obcí. Paní Kabelková odpověděla, že ve Strategii je spolupráce obcí zakotvena. 

Pan Čepelka dále upřesnil možnosti zapojení MAS do spolupráce obcí – poradenství pro 

obce, společné účetnictví, údržba zeleně. MAS může koordinovat záměry obcí – např. 

manažer MAS by měl sledovat dotační možnosti a nabízet obcím. Zmínil příklad z praxe – 

např. společné záměry podnikatelů v oblasti cestovního ruchu – MAS by mohla koordinovat 

jejich spolupráci. Již dnes funguje několik MAS, které tyto činnosti vykonávají.  

Pan Čepelka dále zmínil, že do konce roku 2018 MAS musí vyčerpat min. 50 % schválených 

finančních prostředků. Pokud nesplní, tak budou prostředky alokovány do jiných MAS. 

Poslední výzva první poloviny čerpání by měla být vypsána nejpozději v létě 2018, aby bylo 
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splněno 50 % čerpání finančních prostředků. Proto je důležité, aby MAS byla finančně i 

personálně vybavena, aby byla schopna čerpání finančních prostředků zajistit. Poslední 

finanční prostředky budou k dispozici ještě v roce 2022 – 2023. Aby MAS přežila rok 2023, 

je třeba, aby byla finančně a personálně podporována, aby byla rozvinutá spolupráce mezi 

obcemi, aby byla intenzivnější komunikace. MAS by měla být schopna zajišťovat 

vícezdrojové financování, vykonávat kvalitní koordinační a animační službu. Část služeb 

bude muset MAS „prodávat“.  Je nutné tyto oblasti již teď řešit.  

 

Představení Strategie spolupráce obcí Otevřené zahrady Jičínska z. s. 

Po skončení prezentace pana čepelky se slova ujala paní Kabelková. Seznámila s obsahem 

Strategie spolupráce obcí. Poděkovala zástupcům obcí, kteří zaslali vyplněný dotazník 

týkající se podkladu pro vytvoření akčního plánu SSO. Seznámila s jednotlivými tématy, 

které si MAS vybrala pro podporu ve své SSO.  

Téma Zaměstnanost a sociální záležitosti – zmínila, že na území MAS nejsou např. regionální 

produkty, které by MAS mohla podpořit. MAS by chtěla podporovat malé a střední podniky, 

ale prozatím nenašla způsob, jak je podpořit – vzájemně o sobě nevědí. PhDr. Čepelka doplnil 

příklad podpory v rámci Programu rozvoje venkova – nepřímá podpora podnikání – např. 

investiční podpora pro neproduktivní využití lesa - podpořit návštěvnost lesů (oblast 

cestovního ruchu), dále podpora zemědělců i nezemědělců v nezemědělské činnosti.  

Paní Kabelková dále zmínila i témata, která si MAS OZJ nevybrala pro podporu. Seznámila 

s obsahem Návrhové částí Strategie, která obsahuje 7 specifických cílů a vysvětlila formy 

spolupráce stanovené metodikou, které byly vybrány pro Strategii spolupráce obcí.   

V rámci diskuze bylo řešeno současné personální obsazení MAS OZJ – je nutné mít 

odborníky na čerpání dotací a podobné záležitosti. Paní Kabelková vysvětlila postup 

schvalování potřebné dokumentace k následnému čerpání finančních prostředků z EU. Proces 

je dlouhodobý, předpoklad MAS je schválit Strategii před koncem roku 2015. První výzvy lze 

očekávat v druhém pololetí roku 2016. V současné době ještě nejsou schváleny řídícím 

orgánem pravidla pro čerpání finanční prostředků na mzdové náklady pro provoz MAS. 

Podmínky pro podávání žádosti na realizaci strategií MAS byly vyhlášeny 1. 8. 2015, 

s příjmem žádostí od 1. 9. 2015.  

Připomínka od p. starosty Řeháčka – proč se tvoří další dokumentace (duplicita státu) – pan 

Čepelka vysvětlil, že dokumentace je nutná pro následné čerpání dotačních peněz. Obce musí 

mít zapracovány svoje projektové záměry ve všech strategických dokumentech (dokumenty 

MAS, krajské strategické dokumenty), aby poté mohly získat finanční prostředky z EU. 

Pan Čepelka dále přednesl návrh na doplnění některých specifických cílů – např. SC 5 – 

návrh na doplnění opatření – cyklostezky včetně souvisejícího vybavení (odpočívadla, 

označení), naučné stezky. Ve SC 7 navrhl přesun některých opatření do Protipovodňových 

opatření.  
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3. Projednání, doplnění a schválení Strategie spolupráce obcí Otevřené zahrady 

Jičínska z. s. 

Dalším bodem jednání byl akční plán spolupráce obcí. Paní Kabelková seznámila přítomné 

s jeho návrhem. Na doporučení pana Čepelky, akční plán a postup jeho implementace zatím 

neřešit, byl tento bod přeskočen a přistoupilo se přímo ke schválení SSO a Paktu o spolupráci 

a partnerství. Paní Kabelková tedy přednesla usnesení ke strategii spolupráce obcí a k Paktu o 

spolupráci a partnerství.  

Výpis usnesení: 

Přítomní starostové obcí z území MAS Otevřené zahrady Jičínska z. s. berou na vědomí 

Strategii spolupráce obcí v MAS Otevřené zahrady Jičínska z. s. a ukládají manažerovi Mgr. 

Kamile Kabelkové jeho nezbytnou finalizaci před schválením výkonným orgánem MAS 

Otevřené zahrady Jičínska z. s.  

 

4. Představení, projednání a schválení Paktu o spolupráci a partnerství 

Přítomní starostové obcí z území MAS Otevřené zahrady Jičínska z. s. schvalují znění Paktu 

spolupráce a partnerství v MAS Otevřené zahrady Jičínska z. s. v následujícím znění:  

„My, zástupci obcí v MAS Otevřené zahrady Jičínska z. s. tímto deklarujeme, že budeme 

spolupracovat na obnově a rozvoji svého regionu. K tomuto nám bude sloužit Strategie 

spolupráce obcí. Naším cílem je zlepšení chodu obecních a městských úřadů a vzájemné 

partnerství veřejné správy s neziskovým a podnikatelským sektorem v místní akční skupině 

Otevřené zahrady Jičínska z. s.“  

Přítomní starostové jednohlasně souhlasili s předloženým usnesením.  

 

5. Aktuality z nových operačních programů 

6. Aktuální problémy obcí 

7. Závěr  

Na konci setkání paní Kabelková ještě pozvala na semináře pro obce konané v měsíci říjnu 

v Hradci Králové. Pan Čepelka rozdal a vybral od starostů vyplněné dotazníky.  

Ostatní body programu nebyly z časových důvodů v rámci jednání projednány.  

Přílohy: Prezentace projektu SMS ČR, Prezentace SSO MAS OZJ 

 

Zpracovala: Mgr. Kamila Kabelková 
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Fotodokumentace: 

 

 

 

 


